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Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa otworzył Pan Ryszard Bruzda – Przewodniczący 

Rady Gminy, który na wstępie swego wystąpienia na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad. Następnie powitał obecnych na sali uczestników spotkania 

i przedstawił proponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie LI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Widawa. 

2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr X/74/15 Rady Gminy Widawa z dnia 

24 czerwca 2015 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Widawa na lata 2017 – 2021. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/296/17 Rady Gminy Widawa 

z dnia 29 września 2017 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Widawa. 

6. Wolne wnioski i sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia protokołu 

z ostatniego posiedzenia pytając, czy zachodzi konieczność jego odczytania. Ze względu 

na to, iż nikt z radnych nie wyraził takiej potrzeby oraz nie zgłoszono uwag do 

przedłożonego protokołu Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z poprzedniego posiedzenia Rady 

Gminy został przyjęty 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych 

obecnych na sali w chwili głosowania. 

 

Ad. 3 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Michała 

Włodarczyka – Wójta Gminy i omówienie przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, iż z uwagi na to, że przepisy unijne 
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stanowią o tym, że musi być dokonywana segregacja odpadów w taki sposób, który będzie 

akceptowalny przez obowiązujące dyrektywy. Następnie zaznaczył, iż obecnie obowiązujące 

Rozporządzenie Ministra Środowiska nakazuje odrębne składowanie odpadów 

biodegradalnych, które następnie będą trafiały do tzw. RIPOK-ów, czyli Regionalnych 

Instalacji Do Przetwarzania Odpadów Komunalnych. Ponadto dodał, iż firma „Eko Region” 

posiada dwa takie punkty. W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt nadmienił, iż uczestniczył 

w szkoleniu, w którym brali również udział przedstawiciele innych samorządów, dla których 

odbiorcą odpadów jest wspomniana firma. Dodał, iż Prezes tego przedsiębiorstwa przedstawił 

krótką prezentację przekazując jednocześnie informację o wzroście opłat, na które wpływ 

mają niejako trzy czynniki, a mianowicie sama opłata za składowanie odpadów ulega 

znacznemu wzrostowi, co spowodowane jest koniecznością dostosowania ich do poziomu 

kosztów, jakie obowiązują w innych krajach unijnych, aby śmieci z tamtych terenów nie 

trafiały do naszego kraju. Następnie zaznaczył, iż kolejny powód, to konieczność 

wprowadzenia kolejnych koszy na bioodpady i na zbiórkę papieru. Dodał, iż do niektórych 

gospodarstw na terenie naszej gminy dostarczony został już brązowy pojemnik, natomiast 

jeśli chodzi o składowanie papieru, to rozwiązanie jest tego rodzaju, iż można zaopatrzyć 

mieszkańców w kolejny pojemnik koloru niebieskiego lub przekazać worki. Ponadto 

zaznaczył, iż jeśli chodzi o zbiórkę papieru, to będzie ona się odbywała raz na kwartał. 

Kolejnym argumentem, jaki przytoczył Wójt Gminy i który ma wpływ na wzrost opłat, to 

koszty wybudowania przez firmę „Eko Region” dodatkowego punktu zbiórki odpadów 

organicznych, o którym wcześniej wspomniał. Następnie wyjaśnił, iż przedsiębiorstwo 

znacznie się rozwija, na co ponosi dodatkowe koszty takie, jak chociażby zakup dodatkowych 

pojazdów, czy też zatrudnienie większej liczby pracowników. Podsumowując Pan Wójt 

zaznaczył, iż czynniki, które wymienił mają właśnie wpływ na podniesienie opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych, natomiast Prezes firmy, o której mowa argumentował to jeszcze 

wzrostem wynagrodzeń zasadniczych. Dodał, iż na wspomnianym spotkaniu padła również 

informacja o tym, że w miastach stawki za odpady segregowane są w granicach 11-14 zł. 

Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy raz jeszcze zaznaczył, iż tak jak już wcześniej 

wspomniał wymagane jest dostosowanie się do przepisów unijnych, co niesie za sobą również 

konieczność wprowadzenia zamian w Regulaminie dotyczącym utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy. Wyjaśnił następnie, iż we wspomnianym dokumencie doszedł 

zapis o dodatkowym zbiorniku na bioodpady o pojemności 140 litrów oraz workach na 

zbiórkę papieru. W toku dalszej wypowiedzi odniósł się do wysokości stawki za odbiór 

odpadów komunalnych zaznaczając, iż niejednokrotnie wraz z Panią Skarbnik oraz 

pracownikami Referatu Podatków, Opłat i Windykacji dokonywano analizy, która wykazuje 

faktyczne koszty, jakie gmina musi ponieść żeby zrównoważyć budżet. Następnie 

przypomniał zebranym, iż rozstrzygnięty został już przetarg na odbiór odpadów z terenu 

gminy Widawa. Ponadto zaznaczył, iż w 2016 roku była to kwota około 600 tys. zł natomiast 

na kolejny rok będzie to suma 700 tys. zł. Dodał, iż do przetargu przystąpiła tylko jedna 

firma, czyli „Eko Region”, a wszelkie wymogi proceduralne zostały spełnione. Następnie 

wyjaśnił, iż jeżeli chodzi o doszacowanie kosztów, to muszą one być również wyliczone na 

poziomie Urzędu Gminy, czyli koszty pracownika, a mianowicie wynagrodzenie wraz ze 

wszystkimi składkami, a także wysyłanie pism, których wychodzi bardzo dużo. W powyższej 

kwestii nadmienił jeszcze, iż jeśli chodzi o korespondencję, to są to nie tylko różnego rodzaju 
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informacje, ale przede wszystkim wdrożona została procedura ściągalności, co wiąże się 

z wysyłaniem wielu ponagleń i upomnień zanim sprawa ostatecznie będzie przekazana do 

komornika, a to wszystko przekazywane jest listownie za zwrotnym potwierdzeniem odbioru, 

co generuje dodatkowe koszty. W dalszej kolejności Pan Wójt zaznaczył, iż reasumując te 

wszystkie czynniki uzyskano taką stawkę, jaka zaproponowana została w przedłożonym 

akcie, czyli opłata za odbiór odpadów komunalnych segregowanych w wysokości 10 zł od 

jednego mieszkańca natomiast niesegregowanych w kwocie 18,50 zł, też od jednego 

mieszkańca zamieszkującego daną nieruchomość. Na zakończenie dodał jeszcze, iż zgodnie 

z ustawą o finansach publicznych koszty muszą być doszacowane, a w razie kontroli trzeba 

będzie udokumentować te wszystkie wyliczenia, gdyż niedoszacowanie grozi dyscypliną 

finansową, a z kolei nie dopuszcza się również możliwości zarobkowej ze strony gminy. 

Następnie głos zabrał radny Czesław Mikła, który zapytał o to, czy nie można byłoby 

środków z funduszu sołeckiego dołożyć na częściowe pokrycie kosztów związanych 

z odbiorem odpadów komunalnych, które obecnie przeznaczane są na organizowanie różnego 

rodzaju  imprez. 

Odnosząc się do powyższego pytania Wójt Gminy zaznaczył, iż gmina nie ma takiej 

możliwości, gdyż nie można dokonywać dopłat prywatnym osobom. Następnie zaznaczył, iż 

podatki już od kilku lat nie są podwyższane, jedynie ta opłata za odpady komunalne, ale to jak 

już wcześniej wyjaśnił nie jest zależne od gminy. Ponadto zaznaczył, iż jeżeli z budżetu 

pokrywałoby się takie wydatki, to nie byłoby środków na prowadzenie jakichkolwiek 

inwestycji, niemniej jednak zapisy ustawowe nie zezwalają na takie działania. 

Jako kolejny głos zabrał radny Marek Olejniczak, który zwrócił się z zapytaniem dotyczącym 

ilości osób, które nie dokonują segregacji odpadów komunalnych. 

W odpowiedzi na powyższe Pani Elżbieta Pluta – Skarbnik Gminy poinformowała zebranych, 

iż 37 osób zadeklarowało, że nie będzie dokonywać segregacji odpadów komunalnych. 

Z kolei Przewodniczący Rady zapytał, jak wygląda obecnie ściągalność zaległych opłat za 

odpady komunalne i czy są prowadzone postępowania komornicze. 

W odpowiedzi na powyższe Pani Skarbnik wyjaśniła, iż wcześniej kwota zadłużenia wynosiła 

60 tys. zł, a obecnie zmniejszyła się do sumy około 48 tys. zł. Ponadto zaznaczyła, iż 

prowadzona jest windykacja przez Urząd Skarbowy, czasami nawet zajmowane jest konto 

bankowe. Dodała, iż są to niewielkie kwoty niemniej jednak łącznie dają dość wysoką 

wartość. Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła, iż tak jak już wcześniej wspomniał Wójt Gminy 

planowane dochody powinny zrównoważyć się z ponoszonymi wydatkami i tak już występuje 

duża różnica jeśli chodzi o wynik przetargu, ale dochodzi również wynagrodzenie 

pracowników, a do zadań związanych z całym procesem opłat za odbiór odpadów 

komunalnych przypisane jest 1 i ¼ etatu. Wobec powyższego raz jeszcze zaznaczyła, iż te 

wszystkie składniki, o których mowa muszą być zawarte w tej stawce, a w projekcie budżetu 

na kolejny rok w załączniku opisowym jest to wszystko przedstawione, gdyż Regionalna Izba 

Obrachunkowa zwraca szczególna uwagę na to, czy kwota wydatków i dochodów się 

równoważy. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik przyznała, iż miała nadzieję na to, że 

w tym roku te koszty się zbilansują jednakże zwiększyła się kwota na pochodne od 

wynagrodzeń. W dalszej kolejności zaznaczyła, iż prace związane z gospodarką odpadami 

przydzielone są czterem pracownikom w proporcjonalnych częściach etatowych, a to wiąże 

się również z koniecznością dokonywania opłat za korzystnie przez te osoby z licencji. 
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Ponadto dodała, iż bardzo dużo obowiązków wynika z pobieraniem opłat za odpady 

komunalne, między innymi sama ściągalność zadłużeń, czy też ciągłe zmiany deklaracji. 

Następnie wyjaśniła, iż generalnie budżet jest „wielkim workiem”, a wszystko co do niego 

wpływa rozdziela się na poszczególne zadania, niemniej jednak są specyficzne działalności, 

do których nie można dołożyć środków gminnych. Podkreśliła również, iż tak jak już Wójt 

wcześniej zaznaczył nie można z tego tytułu zarabiać, ale też trzeba dopilnować żeby budżet 

się zrównoważył, a tak się nie dzieje, gdyż nie wszyscy dokonują tych opłat. Na zakończenie 

swego wystąpienia Skarbnik Gminy raz jeszcze wymieniła składniki, jakie mają wpływ na 

wysokość stawek za odbiór odpadów komunalnych. 

Następnie głos zabrał radny Piotr Dobrowolski, który zapytał o liczbę listów, jakie gmina 

wysyła do mieszkańców z ponagleniem i czy nie lepiej byłoby, aby wyznaczyć jednego 

pracownika, który by dostarczał te listy. 

Odpowiadając na powyższe Pani Skarbnik zaznaczyła, iż na obecną chwilę nie jest w stanie 

określić liczby tych wysyłek, aczkolwiek jest ich bardzo dużo. 

Następnie wywiązała się krótka dyskusja w trakcie, której Skarbnik Gminy zaznaczyła, iż 

ponaglenia są wysyłane za zwrotnym potwierdzeniem odbioru i może zdarzyć się tak, że 

kilkakrotnie nie zastanie się danej osoby w domu. Z kolei radny P. Dobrowolski zauważył, iż 

można byłoby zaoszczędzić na przesyłkach, gdyby pracownicy osobiście przekazywali te listy 

znajomym, czy też sąsiadom. W trakcie tej polemiki rozważano jeszcze kwestię dotyczącą 

ilości firm, które trudnią się odbiorem odpadów komunalnych i które działają na terenie 

naszego województwa, a także zasad jakimi się one kierują. 

Przerywając powyższe rozważania głos zabrał radny Mateusz Barwaśny, który zauważył, iż 

takie dyskusje do niczego nie prowadzą niemniej jednak nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

złożyć petycję na ręce Premiera RP o podjęcie inicjatywy dotyczącej zmiany ustawy 

w sprawie gospodarowania odpadami komunalnymi. 

W temacie ponownie podjęto dyskusję, którą przerwał radny Jan Szmuda zwracając się 

z zapytaniem do Pani Skarbnik dotyczącym wysokości zadłużenia z tytułu niezapłaconych 

opłat od mieszkańców. 

Odpowiadając na powyższe Pani Skarbnik zaznaczyła, iż tak jak już wcześniej mówiła jest to 

kwota 48 tys. zł. 

Z kolei Wójt Gminy dodał, iż do wszystkich osób są wysyłane ponaglenia, a w niektórych 

przypadkach sprawa trafiła już do Urzędu Skarbowego ponieważ gmina musi w jakiś sposób 

wyegzekwować te należności. 

Następnie podjęto dyskusję w trakcie, której Pani Skarbnik wyjaśniła, iż w niektórych 

przypadkach osoby po prostu zapominają o zapłaceniu, wówczas wystarczy jedno ponaglenie, 

niemniej jednak w przypadku kiedy ta kwota systematycznie narasta wiadomo już, iż dany 

mieszkaniec nie zamierza w ogóle uregulować tych należności. Ponadto poinformowała 

zebranych, iż najwyższa kwota zadłużenia sięga około 1,5 tys. zł. 

Następnie z uwagi na brak dalszych pytań do omówionego aktu Przewodniczący Rady 

odczytał jego treść. 

W dalszej kolejności zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LI/310/17 zmieniającej uchwałę Nr X/74/15 Rady Gminy Widawa z dnia 24 czerwca 

2015 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty została przyjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie 



5 

 

„wstrzymującym się” radnego Andrzeja Kowalczyka. 

Następnie radny P. Dobrowolski zapytał, czy wszystkie gospodarstwa domowe na terenie 

gminy są zaopatrzone w kosze. Uzyskawszy odpowiedź pozytywną zauważył, iż w takim 

przypadku skąd się biorą śmieci w lasach. 

Ponadto radni zgodnie przyznali, iż zmienione zapisy ustawy nie wnoszą nic, co 

spowodowałoby poprawę czystości, a jedynie więcej obowiązków scedowały na samorządy 

dając jednocześnie dobry i łatwy zarobek dla firm trudniących się odbiorem odpadów 

komunalnych. 

W tym miejscu radny Marcin Janiak zapytał, o to kto obecnie jest zobligowany do 

uprzątnięcia worków pełnych śmieci, które stoją przy drogach. 

W odpowiedzi Pan Piotr Wołosz – Zastępca Skarbnika zaznaczył, iż jest to zależne od 

właściciela drogi i jeżeli jest to droga wojewódzka, to odpowiedzialny za uprzątnięcie śmieci 

będzie Zarząd Dróg Wojewódzkich, czyli właściciel działki. 

W temacie głos zabrał Wiceprzewodniczący Sławomir Stępnik, który poinformował, iż kilka 

dni temu na bazę Gminnego Zakładu Usług Komunalnych motor, który leżał przy drodze. 

Dodał, iż sytuacja jest taka, że gdyby znajdował się on w pasie drogowym wówczas powiat 

byłby zobowiązany do jego usunięcia i opłacenia parkingu policyjnego, jednak niestety 

znajdował się trochę dalej na działce gminnej, która zobowiązana została do pokrycia tych 

koszyów. 

Jako kolejna głos zabrała radna Dorota Drabent, która zaznaczyła, iż zgłaszała już wcześniej 

problem z pojemnikiem na zbiórkę odzieży, który posadowiony jest w miejscowości 

Brzyków. Dodała, iż jest on przepełniony, a wokół niego znajduje się wiele śmieci. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem dotyczącym tego, kto jest 

właścicielem tych pojemników. 

Odpowiedzi w powyższej kwestii udzieliła Pani Danuta Radzioch – pracownik Referatu 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych, która wyjaśniła, iż tak dokładnie to 

nie wiadomo niemniej jednak ostatnim właścicielem było PCK. Dodała, iż telefonując pod 

numer PCK zgłasza się inna firma, która obiecała, iż te pojemniki zostaną opróżnione. 

Następnie Pani D. Radzioch zaznaczyła, iż w miejscowości Widawa dwa pojemniki zostały 

usunięte z dotychczasowych punktów i przewiezione na PSZOK, gdyż nikt się po nie nie 

zgłosił. 

Z kolei Przewodniczący Rady zapytał, kto w ogóle wymyślił to, żeby pojemnik na odzież 

ustawić koło cmentarza. 

W odpowiedzi na powyższe Pani D. Radzioch zaznaczyła, iż nikt nie wyraził takiej zgody, 

a te pojemniki firma sama rozlokowała na terenie gminy. Dodała, iż wcześniej były tylko trzy 

miejsca wyznaczone zgodnie z umową, w których były one ustawione, a mianowicie 

w Widawie za Kościołem przy parkingu, w Chociwiu i w Brzykowie. Następnie zaznaczyła, 

iż spełniają one w pewnym sensie swoją rolę, ale tylko wówczas gdy są opróżniane.  

W temacie głos zabrał Wójt Gminy, który zapewnił, iż pojemniki zostaną usunięte. 

Z kolei Pani D. Radzioch nadmieniła, iż będzie jeszcze próbowała dogadać się ze 

wspomnianą firmą, aby systematycznie opróżniała pojemniki na odzież, gdyż w przeciwnym 

razie zostaną one usunięte. 
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Ad. 4  

W kolejnym punkcie przewodniczący obradom radny R. Bruzda poprosił Panią D. Radzioch 

o omówienie przedłożonego projektu uchwały dotyczącego Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Widawa na 2017-2021. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pani D. Radzioch zaznaczyła, iż rada gminy co cztery lata ma za 

zadanie określenie liczby mieszkań i lokali komunalnych oraz socjalnych. Ponadto wyjaśniła, 

iż w niniejszym, programie należy wskazać, jakim zasobem mieszkaniowym dysponuje 

gmina, a także przedstawić stan techniczny oraz ich wyposażenie. Następnie zaznaczyła, iż 

konieczne jest również określenie szacunkowych kwot, jakie przeznaczane będą w kolejnych 

latach na remonty tych obiektów, jak również wskazanie zasad polityki czynszowej, które 

muszą odzwierciedlać te kwoty, jakie były wprowadzone Zarządzeniem Wójta i dotyczyły 

wysokości stawek za wynajem wspomnianych lokali. Kontynuując swe wystąpienie Pani D. 

Radzioch nadmieniła jeszcze, iż przedstawiany dokument zawiera również opis czynników, 

które mają wpływ na podwyższenie, czy też obniżenie czynszu, a także wymienione zostały 

źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej oraz plan sprzedaży lokali w okresie 

kolejnych lat objętych programem. Dodatkowo poinformowała zebranych, iż w bieżącym 

roku udało się sprzedać jedno mieszkanie w miejscowości Zawady za kwotę około 30 tys. zł. 

Ponadto zaznaczyła, iż wspomniane mieszkanie był w złym stanie technicznym i wymagało 

sporych nakładów finansowych na przeprowadzenie remontów, wobec czego dobrze, że 

znalazł się chętny nabywca, a jeszcze lepiej stałoby się gdyby znalazł się kolejny chętny, 

który wykupiłby drugi komplet mieszkań mieszczących się w tym samym obiekcie, 

a mianowicie w budynku po byłej szkole. 

W temacie głos zabrał radny A. Kowalczyk, który zapytał o mieszkania znajdujące się nad 

Ośrodkiem Zdrowia w miejscowości Chociw, a mianowicie o to, kto jest ich właścicielem. 

Odpowiedzi na powyższe udzieliła również Pani D. Radzioch, która wyjaśniła, iż 

wspomniane mieszkania są pod zarządem Kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Widawie, który nimi dysponuje. 

Jako kolejny głos zabrał radny Jan Szmuda, który zapytał o ogólną liczbę mieszkań 

socjalnych i komunalnych. 

W odpowiedzi na pytanie radnego Pani D. Radzioch zaznaczyła, iż ogólnie gmina posiada 53 

lokale, z czego 5 są to mieszkania socjalne znajdujące się w miejscowości Lucjanów. 

Następnie zabierając ponownie głos radny J. Szmuda zapytał ile na obecną chwilę gmina 

ponosi na remont tych mieszkań socjalnych. 

Odnosząc się do powyższego zapytania Pani D. Radzioch zaznaczyła, iż na obecną chwilę nie 

posiada takiego kosztorysu, gdyż wyliczenia były prowadzone przed podwyżkami czynszu, 

a kalkulacja dotyczyła ogółu lokali. Dodała również, iż pełna dokumentacja, o której 

wspomniała znajduje się w Gminnym Zakładzie Usług Komunalnych, który jest zarządcą 

tych budynków. Ponadto odnosząc się do kolejnego pytania, które również zadał jej 

przedmówca, a mianowicie dotyczące bilansowania się nakładów ponoszonych na te lokale 

w porównaniu do wpływów z tytułu czynszu wyjaśniła, iż do utrzymania wszystkich 

mieszkań gmina musi dokładać z własnego budżetu.  

Jako kolejny w temacie zabrał głos P. Dobrowolski, który nawiązując do lokali socjalnych 

zapytał co oznacza termin umowy najmu, który w jednym przypadku obowiązuje do 31 lipca 

2013 r. a w drugim do 1 sierpnia 2012 r. 
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Wyjaśnień w powyższej kwestii udzieliła również Pani D. Radzioch, która zaznaczyła, iż 

umowa najmu skończyła się we wspomnianych terminach natomiast dotychczasowi najemcy 

nie zgłosili się o przedłużenie terminu najmu, ani też nie opróżniły i nie przekazały tych 

lokali. 

W temacie głos zabrał radny M. Barwaśny, który zapytał, czy po podjęciu przez radę gminy 

uchwały w sprawie przyznania bonifikaty na sprzedaż mieszkań pojawili się jeszcze jacyś 

potencjalni nabywcy. 

W odpowiedzi na powyższe Pani D. Radzioch wyjaśniła, iż z tego co ona się orientuje to nie 

było żadnych chętnych. 

Następnie Wójt Gminy zaznaczył, iż obowiązująca bonifikata wynosi 80% a informacja o jej 

wysokości podana została do publicznej wiadomości. Dodał, iż pomimo jej podwyższenia 

z poziomu 60% brak jest w ogóle zainteresowania wykupem mieszkań. Ponadto zaznaczył, iż 

nie widzi celu w organizowaniu spotkań z mieszkańcami bloków, gdyż większej bonifikaty 

nie można przyznać, ponieważ to jest majątek gminy, którego nie można zbyć za tak 

niewielkie kwoty. 

W odniesieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał radny P. Dobrowolski, który zauważył, 

iż skoro cały czas ma się dopłacać do tych mieszkań i to coraz większe sumy pieniędzy, to nie 

lepiej je sprzedać. Ponadto powołując się na konkrety przykład zaznaczył, iż w mieście 

Zduńska Wola dokonywano sprzedaży z bonifikatą wynoszącą 80% w celu pozbycia się 

ciężaru, jakim jest ich dalsze utrzymywanie. 

Z kolei Wójt Gminy zaznaczył, iż nasuwają się pytania, a mianowicie, czy gminę jest stać na 

sprzedaż mieszkań za 20% ich wartości, a także co na to powie społeczeństwo. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady zauważył, iż w ubiegłej kadencji niektóre składniki 

majątku gminy zbywane były za „bezcen” i do dnia dzisiejszego echem to wszystko się 

jeszcze odbija. Następnie dodał, iż poniekąd rada w pewnym stopniu się do tego przyczyniła 

nie mając w większości przypadków wiedzy o tym, za jaką kwotę będzie dokonana sprzedaż, 

gdyż ówczesny Wójt argumentował to tym, iż w pierwszej kolejności musi być wyrażona 

zgoda, gdyż szacowanie danej nieruchomości wymaga pewnych nakładów finansowych. 

Następnie radny P. Dobrowolski raz jeszcze zaproponował rozważenie sprzedaży 

wspomnianych mieszkań. 

W powyższym temacie wywiązała się jeszcze dyskusja, a po jej zakończeniu Przewodniczący 

Rady odczytał treść projektu uchwały przedłożonej w tym punkcie i zarządził głosowanie nad 

jego podjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr LI/311/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Widawa na lata 2017 – 2021 została 

przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych. 

 

Ad. 5 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszona została również Pani D. Radzioch, 

która zaznaczyła, iż niniejszy dokument wprowadza zmiany dotyczące Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa. Następnie zaznaczyła, iż 

sprostowanie dotyczy określenia pojemności pojemników na bioodpady, które wstępnie 

określono na 120 litrów, natomiast okazało się, iż rzeczywiście mogą one pomieścić 140 

litrów odpadów. Ponadto wyjaśniła, iż ogólnie został rozbudowany zapis dotyczący objętości 
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i opisu tych koszy. 

Następnie w związku z brakiem uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący 

Rad odczytał jego treść i zarządził głosowanie nad jego podjęciem. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr LI/312/17 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/296/17 

Rady Gminy Widawa z dnia 29 września 2017 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa została przyjęta 14 głosami „za”, 

czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu. 

 

Ad. 6 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i spraw różnych Przewodniczący Rady zaprosił 

zebranych do udziału w kolejnej edycji akcji pn. „Narodowe Czytanie”. Następnie 

przedstawił program tego spotkania. 

Jako kolejny głos zabrał radny M. Barwaśny, który zaznaczył, iż mieszkańcy w dalszym ciągu 

zwracają się do niego z prośbą o interwencję w kwestii naprawy drogi powiatowej na odcinku 

Kolonia Zawady-Zawady. Wobec powyższego z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa 

użytkowników tej trasy zwraca się do Wójta Gminy z wnioskiem o ponaglenie Zarządu Dróg 

Powiatowych kolejnym pismem do podjęcia działań i remont drogi, jeszcze przed 

rozpoczęciem się zimy. 

Następnie głos zabrała radna D. Drabent, która odnosząc się do inwestycji polegającej na 

przebudowie dróg osiedlowych zauważyła, iż mieszkańcy skarżą się na to, iż nie dla 

wszystkich posesji zostaną wykonane wjazdy, czy też są one wyznaczone w innym miejscu 

niż być powinny. Następnie poprosiła o wyjaśnienie powyższej kwestii, gdyż napływają 

rozbieżne informacje. 

Odnosząc się do powyższej prośby Wójt Gminy zaznaczył, iż pozwolenie na budowę jest 

z 2009 roku, a w projekcie zostały uwzględnione wszystkie wjazdy, gdyż tak obligują 

przepisy. Ponadto wyjaśnił, iż wjazd obejmował zarówno bramę, jak i również furtkę, bo tak 

zazwyczaj jest praktykowane. Następnie zaznaczył, iż z upływem czasu mieszkańcy 

dokonywali różnego rodzaju zmian na swych posesjach montując dodatkowe furtki, które nie 

były ujęte w dokumentacji. Kontynuując swą wypowiedź Pan Wójt poinformował zebranych, 

iż rozmawiał w powyższym temacie z wykonawcą, który zobligował się wykonać również te 

zejścia do furtek, które nie będą bezpośrednio wyprowadzone z ulicy, lecz z chodnika z uwagi 

na względy bezpieczeństwa. Dodał, iż te prace wykonane będą na koniec, gdyż konieczne jest 

wprowadzenie wszelkich zmian w dokumentacji, a także zinwentaryzowania całości 

inwestycji. 

W tym miejscu radna D. Drabent wyjaśniła, iż porusza ten temat, gdyż jak budowana była 

droga wojewódzka w jej miejscowości, to na etapie realizacji trzeba było wyjaśnić bardzo 

wiele nieścisłości, które pokrótce omówiła. 

Następnie z kolejnym wnioskiem wystąpił radny M. Barwaśny, który porosił 

o zainteresowaniem się remontem drogi wojewódzkiej w miejscowości Kolonia Zawady, 

gdyż z tego co się orientuje rozpoczęły się już pewne przygotowania do jej remontu, więc 

warto byłoby wiedzieć, jaki zakres prac ma być przeprowadzony, aby w porę 

zainterweniować w razie jakichkolwiek nieprawidłowości. 

W toku dalszych obrad głos zabrał radny Cz. Mikła, który zaznaczył, iż do niego również 

mieszkańcy zwracają się z prośbą dotyczącą wykonanie oświetlenia ulicznego o co on w ich 
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imieniu wnioskuje. 

Odnosząc się do powyższego Przewodniczący Rady zauważył, iż ten wniosek winien 

w pierwszej kolejności trafić pod obrady Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Z kolei Wójt Gminy zauważył, iż jest to zadanie inwestycyjne, które wiąże się między innym 

z koniecznością wykonania projektu technicznego, a także wprowadzeniem togo zadania do 

budżetu gminy, co w obecnym prowizorium nie zostało zawarte. Ponadto dodał, iż chcąc 

realizować takie przedsięwzięcie trzeba będzie podjąć decyzję o rezygnacji z innego zadania, 

tym bardziej, iż nie został jeszcze rozstrzygnięty przetarg na budowę wodociągów. Następnie 

zaznaczył, iż jego zdaniem należy się jeszcze wstrzymać i poczekać, bo być może w trakcie 

roku pojawią się jakieś oszczędności i będzie można wpisać ten projekt do realizacji. 

Następnie głos zabrał radny Henryk Morawski zwracając się do Pana P. Wołosza z prośbą 

o zgłoszenie w Powiatowym Zarządzie Dróg, że w miejscowości Rogóźno przy zjeździe 

z drogi wojewódzkiej niszczona jest nawierzchnia oraz pobocza na odcinku drogi Rogóźno 

w kierunku Chociwia przez ciężkie pojazdy należące do prywatnej firmy, które na tym 

odcinku dokonują przejazdów wywożąc na pola nieczystości z zakładu. 

 

Ad. 7 

Następnie z uwagi na wyczerpanie tematyki zaplanowanej na to spotkanie Przewodniczący 

Rady Gminy podziękował za udział w obradach i zamknął kolejną pięćdziesiątą sesję Rady 

Gminy Widawa.  

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta               Ryszard Bruzda 


